

[1]高飞,刘伟,焦淑红.调频连续波SAR抗欺骗干扰研究[J].弹箭与制导学报,2011,5:174-176.

GAO Fei,LIU Wei,JIAO Shuhong.The Research on Anti deception Jamming for FrequencyModulated Continuous Wave SAR [J].,2011,5:174-176.

点击

复制

调频连续波SAR抗欺骗干扰研究(PDF)

《弹箭与制导学报》[ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2011年第5期 页码: 174-176 栏目: 相关技术 出版日期: 2011-10-25

Title: The Research on Anti deception Jamming for Frequency Modulated Continuous Wave SAR

作者: [高飞¹](#); [刘伟²](#); [焦淑红¹](#)

1 哈尔滨工程大学信息与通信工程学院, 哈尔滨150001; 2 北京宇航系统工程研究所, 北京100076

Author(s): [GAO Fei¹](#); [LIU Wei²](#); [JIAO Shuhong¹](#)

1 College of Information and Communication Engineering, Harbin Engineering University, Harbin 150001, China; 2 Beijing Institute of Astronautical Systems Engineering, Beijing 100076, China

关键词: [调频连续波](#); [合成孔径雷达](#); [抗干扰](#); [随机初相](#); [限幅](#)

Keywords: [frequency modulated continuous wave](#); [synthetic aperture radar](#); [anti jamming](#); [random initial phase](#); [amplitude limitation](#)

分类号: TN958

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 针对合成孔径雷达无法抑制欺骗干扰的问题,从波形设计角度出发,提出基于调频连续波体制的随机初相与限幅相结合的成像雷达抗干扰方法。该方法在调频连续波中加入随机变化的初始相位,通过发射诱骗信号截获干扰脉冲并对干扰信号进行方位压缩,限幅、逆滤波后用真实滤波函数进行匹配滤波,最后按照传统调频连续波SAR成像方法进行成像。仿真结果证明该方法可将干信比提高到30dB。同直接匹配滤波随机初相抗干扰相比,抗干扰性能得到提高。

Abstract: To suppress the deception jamming for synthetic aperture radar (SAR), the anti jamming method of random initial phase combined with amplitude limitation for imaging radar was proposed from the perspective of waveform design based on frequency modulated continuous wave (FMCW) system. The method is, first, add a random initial phase into transmitting signals and induced signals are transmitted to intercept the interfering signal which is used as a matched filtering function for azimuth compression. After amplitude limitation and inverse matched filtering, the real matched filter is used and the normal FMCW SAR imaging process can be implemented. The simulation results prove that the jamming signal ratio (J/S) can be raised to 30dB by this method. Compared with the method of random initial phase with direct matched filtering, anti jamming performance is improved.

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(867KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

统计/STATISTICS

[摘要浏览/Viewed](#)

[全文下载/Downloads](#) 163

[评论/Comments](#) 67

[RSS](#) [XML](#)

- [1]谢春健, 郭陈江, 许家栋. 调频率正负交替变化的SAR成像及抗欺骗干扰方法[J]. 计算机应用, 2010, 30(5): 1383-1389.
- [2]Soumekh M. SAR ECCM using phase perturbed LFM chirp signals and DRFM repeat jammer penalization[J]. Aerospace and Electronic Systems, IEEE Transactions on, 2006, 42(1): 191-205.
- [3]董臻, 李伟, 梁甸农. 基于发射信号随机初相结合调频率极性捷变的SAR抗干扰方法[J]. 信号处理, 2008, 24(3): 487-490.
- [4]李伟, 梁甸农, 董臻. 一种捷变调频斜率极性和限幅相结合的SAR抗干扰方法[J]. 遥感学报, 2007, 11(2): 171-176.
- [5]Meta A, Hoogeboom P, Ligthart L P. Signal processing for FMCW SAR[J]. Geosciences and Remote Sensing, IEEE Transactions on, 2007, 45(11): 3519-3532.
- [6]董勇伟, 梁兴东, 丁赤飏. 一种调频连续波SAR的非线性距离 $[CD^2]$ 多普勒算法[J]. 系统工程与电子技术, 2010, 32(7): 1394-1398.

备注/Memo: 收稿日期: 2010-12-27 项目基金: 中央高校基本科研业务专项资金 (HEUCFZ1013) 资助 作者简介: 高飞 (1985-), 男, 内蒙古包头人, 硕士研究生, 研究方向: 雷达成像及抗干扰研究。
